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The Egyptian Refining Company Launches Second Phase of 

“Mostakbaly” Scholarship Program to Upgrade Skills of Public School 

Teachers in Mostorod El Khesous, Shobra El Kheima and El Matarreya 

 
As part of an overall initiative to improve the quality of education in Egypt, Qalaa Holdings 

subsidiary, the Egyptian Refining Company (ERC), is awarding scholarships to 30 primary and 

kindergarten teachers to partake in the American University in Cairo’s “Teaching Early 

Learners” (CELE) program  

The Egyptian Refining Company (ERC), Qalaa Holdings’ US$ 3.7 billion greenfield refinery in 

the Greater Cairo Area of Mostorod, announced today the launch of phase two of “Mostakbaly,” 

an initiative that was originally unveiled in October 2016 to address educational inequalities 

amongst students and improve the quality of education offered by public schools in its 

surrounding community which includes Mostorod, El Khesous, Shobra El Kheima and El 

Matarreya.  

The Mostakbaly teachers’ initiative is an annual scholarship program that will grant 30 local 

kindergarten and primary school teachers the opportunity to enroll in AUC’s “Teaching Early 

Learners” (CELE) program, a professional educator diploma at the American University in Cairo 

designed specifically for teaching young children in the classroom, at home and within the 

community. The intensive one-year program focuses on achieving a qualitative improvement of 

skills by exposing teachers to the latest techniques in “early-years education” and includes 

specific modules in areas such as child development & learning theory, assessment of young 

learners, and technology and media for young learners. Performance is evaluated after the 

conclusion of the program to ensure that teachers are applying what they have learned.  

 

The Mostakbaly student program, which just awarded its first batch of scholarships, provides six 

annual grants for undergraduate students to study at AUC and the Arab Academy for Science 

and Technology (AAST). ERC has also launched a new annual scholarship that will fund 

graduate studies at leading Universities in the U.S and Europe. While all qualified candidates 

will be considered for the ERC scholarship, special priority will be given to students from ERC’s 

surrounding community: Mostorod, El Matareya, Shobra El Kheima and El Khesous  

 

“Providing access to new skills and educational experiences is of the utmost importance at this 

particular stage in Egypt’s development. These types of investments in Egyptian youth will help 

take the country to next level in its economic growth,” said Ahmed Heikal, ERC Chairman and, 

Qalaa Chairman and Founder. At Qalaa we have always held the belief that the task of building a 

prosperous Egypt is largely dependent on our ability to push through with educational reform 

and funding.”  

Mostakbaly is a part of ERC’s far-reaching sustainability initiatives. Since 2008 the company has 

been carrying out community needs assessments and stakeholder mapping in order to design 

strategic and culturally appropriate interventions through purpose-built community centers. The 
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choice of education as a platform is the direct result of the needs assessment which ascertained 

that educational opportunities and facilities were severely lacking. 

“We are particularly optimistic about the teachers’ scholarships because they will be impacting 

the early education of large numbers of students in our community. The positive impact that 30 

public school teachers each year can have on their respective schools is really significant,” said 

ERC Managing Director, Dr. Mohamed Saad. “We are working closely in partnership with the 

Ministry of Education and the Qalyoubia and Cairo governorates to ensure the success of the 

program which will also monitor and evaluate teachers after the completion of their professional 

degrees.” 

Teachers were selected for the program based on their ability to demonstrate a passion for 

learning, a general willingness to transfer knowledge to other members of their community, and 

a previous record of community and school service participation.  

ERC has been active on all fronts of the educational spectrum with programs in place for school 

refurbishments, teacher capacity building and support to students. Thus far they have upgraded 

facilities in a total of 4 schools and conducted partial maintenance on 12 additional schools and 

one local training center benefiting a total of 60,000 students and 1,000 teachers. Additional 

support for students and teachers has been given through the provision of school supplies, bags 

and uniforms for 1,304 needy students, the successful completion of the “Naddarty” (Eye 

Glasses) program which conducted vision tests and subsequently provided 1,364 students with 

eye glasses, and a training program for 444 teachers. ERC has also been committed to promoting  

environmental awareness programs in the local community. A total of 2,400 students participated 

in 8 different environmental awareness campaigns including Think & Save which aims to 

increase student awareness on keeping their environment clean and conserving water & 

electricity. 

For the past 10 years the Qalaa Holdings Scholarship Foundation (QHSF) – Egypt’s largest 

private-sector-funded scholarship—has been awarding Egyptian students with post graduate 

scholarships to study at leading universities across the globe on the condition that they return to 

Egypt to work in their chosen field following the completion of their studies. The Foundation has 

thus far awarded 151 scholarships.   

As an important import substitution project delivering diesel and other high-value products to the 

EGPC at the heart of the consumption market in Greater Cairo, ERC is viewed as strategically 

important to Egypt’s energy security.  

 

—Ends— 

 

 

The Egyptian Refining Company is building a state-of-the-art US$ 3.7 billion greenfield oil refinery in the 

Greater Cairo Area, which will produce over 4.2 million tons of refined products per annum, including 
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over 3 million tons of jet fuel and EURO V diesel, the cleanest fuel of its type in the world. ERC’s production 

will be sold to the Egyptian General Petroleum Corporation (EGPC) under a 25-year offtake agreement at 

international prices. 

 

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in infrastructure and 

industry. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in core industries 

including Energy, Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit 

qalaaholdings.com. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

For more information, please contact: 
 
Ms. Ghada Hammouda 
CMO & Head of Marketing Communications  
Qalaa Holdings 
 
ghammouda@qalaaholdings.com 
Tel: +20 2 2791-4439  
Fax: +20 22 791-4448 
Mobile: +20 106 662-0002 
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ط قرال لح صرالثانيصرمنربلنامجرال نحرالدراسررررريصربميررررر     برتالشرررررلمصرال لرررررل صرل   ل لر

 والخلوصروش لارالخي صروال طل صرميطلدف رال دارسرالح وميصررمع   مهاراتر طو لرل

م  م  ي ح ل الحضررر ول تالا  ام اد ايافي ف ارررل اليشررر  ال  30ينح تفي قط ع الط قل ل ل ق  ل الشررر ال اليةررر كل ل ال ك  الا   

 هيف تحقررام تتطرك   ضرريم مب ة ة "مقرراقب ي"الا  ع ل ج م ل الأم كلال   لق ه ة، تذلك (، CELE ب و مج "الا  ام اليبل " )

 جرةة الا  ام في مة 

 

تهي شرر ال  افية في اثررااي  اط الط قل تالبنال الأثرر ثررال  يةرر   –( CCAP.CAأع نت الارم شرر ال الق  ل )ارة البر اررل اليةرر كل 

الا   ل له  في قط ع الط قل تتقرم  إوشرررر م م ير تل ك  ماطر  في منطقل مقررررط ة  إجي لي تل  ل أن الشرررر ال اليةرررر كل ل ال ك   ،تأف كقا 

تحقررررام جرةة الا  ام في الييا ح الحلرمال ا  ايال "مقرررراقب ي"  هيف اليب ة ة الي ح ل الا وال مم ال، أط قت م ا   ةتد  3.7اثررررااي  كل 

 .تهي مقط ة تالخةرص تشب ا الخايل تاليط كل  م الين طق اليحاطل  يش تع الش اللأ ن  ام اليال فئل ف ص الاتإت حل 

م  م  ي ح ل الحضرررر ول تالا  ام اد ايافي ف اررررل  30منح الاي تق م ثررررنرك  إل  يب ة ة تتهيف الشرررر ال اليةرررر كل ل ال ك  مم ال  ه   ال

مةييل اةاةً  لااقا هم حر  مقيمل مم الج م ل الأم كلال   لق ه ة  (، تهي ة  رم  احا افالCELEاليش  ال  ب و مج "الا  ام اليبل " )

، 2016الب و مج، ال ي تم إطلقه لأت  م ة في شررره  أاار   مم ع م ك از ت اا ال ت  ام الأط    ثررررام في ال ةرررر  الي اثرررال أت الين   .

  ام الا ثررررررنراطفي "ث م  تارررررر ت إلاه أثرررررر لاب الا  ام أحيع   مم ال  الاي كب اليلاف مه  اط الي  يام إحياث وق ل ورعال في ع   

ق ، إل  ج وب  فع مؤهلتهم اليهنال تالاط الي  يامليى اقاام تطرك  مي  ثرر ط الت ،  ط الأمه  اط الا  م عني تنيال ،  ي  في ذلك "اليبل 

ضً    ع كل ت.الرث فط الا  ايال للر م  هر جيكي في تلنرلرجا  ش ال أك ثال  و مج "مقاقب ي" لت از ال ي ةت ته الأل  فال ي قيم ،  ينح الي ا

 ،  ليش تع ته  الخةرص تمقط ة تش ق شب االيرجرةة   لين طق اليحاطل  يا ح الحلرمال خ كجام اليا رقام مم اليلمنح ة اثال  6

الأا ةكيال ال   ال ل   رم تالالنرلرجا  تالنقر البح ي، ع يً   أن الش ال الية كل ل ال ك  ت   لج م ل الأم كلال   لق ه ةة اثاهم لي   ادث

   ه   أتلركل الحةر  عتلرن ، ع   أن ت ت  أالردك ط الياحية تفي الج م  ط  أ     اللي اثاالب ا ط جيكية لايركر ثنركل  لمنحأط قت 

 .يش تع لاليحاطل  الين طق  ن م الينحل لأ

ن أ ل ال ك  تمؤثرم ت فام مج م إةا ة شر ال الق  ل،تفي ه ا القرا ق أتضرح الياار  أحيي هالر  فام مج م إةا ة الشر ال اليةر كل 

النهرض  يقرررراقبر اليتلل م هرنط  اطرك  تتحيكم الين رمل الا  ايال تا لك الاأاي مم إت حل الايركر الل م لاحقاق ذلك اليقةرررري، تهر م  

ح ل ال فاقررال في عي ال الانيال ال  ه   الي    عاب  ه  أحي ال ا فزاليه  اط تالخب اط الا  ايال كيفع شرر ال الق  ل ل يقرر هيل في تحقررام 

الح جل الاي تي   ه  البلة. تت  ع هالر أن ادثرررااي   في ةعم تتنيال مه  اط الشرررب ر اليةررر ي في مار ه   اليج دط ثررررف كقررر هم في 

 .في ةفع عج ل النير ادقاة ةيأث   تهر م  ثان لم  تغاا  إكج  ي م حرظ في اليجايعإحياث 

قر وميم ليكهم ال غبل في الحةررر  ع   ه   الينحل تالقي ة ع    "مقرراقب ي"مب ة ة   لي ح ل الا وال مم ل يشرر  ال تم اااا   الي  يام قي ت

مج   ايمل اليجايع ع   أن كلرن ليكهم ثرررر  قل أعي   في اليقرررر هيل في  ،ه  ليجيرعل أا ي مم الي  يامراااقررررب يالخب اط الاي كبال الا

 .وشطل اليي ثالةعم الأ يتاليش  ال ف

الاي تابن ه  الشررر ال اليةررر كل ل ال ك ، حام ق مت الشررر ال قرررايامل يالالانيال اليجاي ال مب ة اط إحيى جيك    ل ا  أن "مقررراقب ي" هي 

إوشررررر م م ااز ل انيال تهر م  أثي  عم   لا  تن مع أ ن م اليجايع اليح ي  اقاام اليه  اط اليا حل ت اررررري اهاي م ط تاحاا ج ط اليجايع، 

اقاام الح جل الي حل ال  أح أتلرك ته    ي أن أظه ط عي ا طالشرررررر ال تطرك  من رمل الا  ام ع    تضرررررر ت. تقي 2008ع م اليجاي ال 

 . ي  في ذلك اليب وي اليي ثاللاطرك  ه   الين رمل 
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 ب و مج الينح ال ي تقيمه الشرر ال ل ي  ياماعازا    محيي ثرر ي ال ضررر اليناير ل شرر ال اليةرر كل ل ال ك ، عم  تمم ج وبه أع ر الياار 

ن أمشررررراً ا إل   ي  له مم م ةتة إكج  ي ع   عية ابا  مم الطلر ال  ثرررررنراط الا  ام اليبل ، ، مم أ ن م الينطقل اليحاطل   ليشررررر تع

م لضرري ن وج ه ه ا الب و مج، فضررل عم ما   ل تتقااتمح ف ل الق ه ة ة الا  ال تالا  ام تمح ف ل الق ار ال مع ت ا الشرر ال ت ير عم ااب 

 أةام الي  يام   ي إتي م الينحل  نج ه تالحةر  ع   الي ج ط ال  يال. 

 اط تالب امج الاي ت از ع   تطرك  الين رمل الا  ايال مم ا فل  ل يكي مم اليب ة اليشررررر  ال ع   الشررررر ال اليةررررر كل ل ال ك  تح ص ت

ش ال  .طلرمار تجيكي الييا ح تتنيال قي اط الي  يام تةعم ال ،الجراوب أعي   الةا ول إج ام مع ميا ح  4اجيكي  حا  الآن تق مت ال

أكضررً  ق مت الشرر ال ألف ط لب تألف م  م. ت 60تتطرك  أحي م ااز الاي كب اليح ال، مي  أثي  عم إف ةة  ،مي ثررل أا ى 12الجزفال في 

لـ الطبال إج ام اااب  اط الن   تترفا  الن   اط مع ط لب  1304ـررررررررر لاليي ثرررال تالحق فب تالزي اليي ثررري اليقرررا زم ط جياع ارفا   

ط لب في  2400اشا ك فاي  ، مي ح 444ـررترفا  الاي كب ع   اليه  اط الا  ايال لت ،  و مج " و   تي"ال  مم  ط لب تط لبل 1364

اليا   ثررراهلك ا  شرررايتعي الطلر ل ح  ظ ع   و  فل البائل، تتتنيال تالاي تهيف إل   "تف فل  تتحت شررر    " ارعال البائال لحيلط  8

 .تالله   م

تقرم مؤثرررقرررل الق  ل ل ينح الي اثرررال   ع كل أاب    و مج ل ينح الي اثرررال الييعرمل مم القط ع الخ ص في مةررر ، حام تيعم اليه  اط ت

مم أ    الج م  ط تالي  هي اليتلال  ش ط ال رةة إل  ال فا ل الي ج ط ال  يال  تاااق رالية كل الش  ل في اثالي   مقا تهم الأا ةكيال 

 منحل ة اثال. 151ثنراط  اقيكم  10مة  تال ير ع    ف ل الرطم   ي إتي م الب ال الي اثال، ع يً   أن اليؤثقل ق مت ع   ميا  

ش ال الية كل ل ال ك جيك    ل ش الأحي  ا فز من رمل أمم الط قل في مة كيار   ا  أن مش تع ال ثاقرم ال   ل هائل  باع إوا جه ، حام 

ترفا   يافر ادثررراا اة تإوا ل القررررد  تغا   مم اليناج ط البا تلال ع لال الجرةة تالقايل مم أجر تغطال   هيف  ت اليةررر كل ال  مل ل با

 الط ب في الق ه ة اللب ى.

                             —وه كل البا ن—                                                                       

 ر
 ع لال الرقرة مناج ط  اةرررناع  غ ض أم كلي، ةتد  م ا   3.7  ال  ل ماطر  تل ك  م ير إوشررر م ع   ل   ل لرلرررل صال رالشرررلمص ت ير

 3 تشرير اليل  ة، البا تلال اليناج ط مم ثرنركً  طم م ارن 4.2 إوا ل إل  كقر   حام اليان مي، اليح ي ادثراهلك لاغطال تالقايل الجرةة

 الشررر ال تثررراقرم. ال  لم في ورعه مم الأوق  الرقرة تهر ،Euro V الأت  ال ل يرااررر  ط اليط  ق تالقررررد  الن  ث ط تقرة مم طم م ارن

  .ع مً  25 ليية ال  ليال   لأث    ش ام ات  قال  يرجب ل با ت  ال  مل الية كل ل هائل إوا جه   باع

هي شرر ال  افية في اثررااي  اط الط قل تالبنال الأثرر ثررال  يةرر  تأف كقا ، حام  (CCAP.CAرال لررل صرال ورصررص)مودررال  عصرشررلمص 

ال رجاقرررراي، تالا يكم. اليزكي مم الي  رم ط ع    تاليعمتالأغ كل، تالنقر  تالأثررررينت،ت از ع   قط ع ط اثررررا اتاجال تاضرررريم الط قل، 
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